
中欧水资源交流平台高层对话会议程

郑州，2012年9月24日

 介  绍

主持人：水利部国际合作与科技司司长高波

共同主持人：丹麦环境部自然环境署司长雅各布·穆勒·尼尔森

14:30-14:50

丹麦环境大臣奥肯致辞

欧盟驻华大使艾德和致辞

水利部陈雷部长致辞

1.政策对话

14:50-15:00
《中国实施最严格水资源管理制度的作法、成效和挑战》——水利部水

资源司司长陈明忠

15:00-15:10
《葡萄牙实施和管理水与卫生的成功案例》——葡萄牙环境和空间规划

部国务秘书佩德罗·阿方索·保罗

15:10-15:20
《欧盟水框架指令在匈牙利的实施》——匈牙利地方发展部水利国务秘

书彼得·科瓦奇

15:20-15:30
水利部陈雷部长和丹麦环境大臣奥肯签署“中欧水资源交流平台

2012-2015年工作计划”

15:30-15:45 茶歇

2.科研对话

主持人：水利部发展研究中心副主任金海

共同主持人：英国水司司长索尼娅·皮帕德

15:45-16:00
中欧研究项目的经费渠道、关注焦点与申请办法——欧盟专家拉斯·安

德森

16:00-16:10 《中国水利科技进展与展望》——水利部国际合作与科技司副司长吴宏伟

16:10-16:25
《世界资源研究所水道项目、企业水风险工具，以及对黄河流域风险的

深度分析》——世界资源研究所贝琪·奥托

16:25-16:35
科研合作需求——中国工程院院士、中国水利水电科学研究院水资源所

所长王浩



16:35-16:45 科研合作需求——黄河水利科学研究院水资源所总工蒋晓辉

16:45-16:50
中欧政策对话支持项目副主任克里斯·布朗介绍中欧政策对话支持项目

Ⅱ期

16:50-17:00 问答环节

3.商务对话

主持人：中国水利企业协会秘书长冯玉禄

共同主持人：奥地利大使艾琳娜

17:00-17:10 中国水利企业情况介绍及合作意向——中国水利企业协会会长顾洪波

17:10-17:20
《欧盟蓝图的背景情况及现有欧盟水立法》——中欧政策对话支持项目

专家佩勒·约恩森

17:20-17:40

中国水利企业介绍
建设——中国电力建设集团公司党委书记、副董事长晏志勇
水电——新华水利水电投资有限公司总经理丁双跃
水务——中国水务投资有限公司总经理刘正洪
脱盐——中国水利企业协会脱盐分会秘书长郭有智

17:40-17:50
《商业部门对中欧水资源交流平台的期望》——欧盟商会水科技组执行
主席司马博文
《中小企业的机会》——丹麦工业协会耶恩斯·霍尔斯特·尼尔森

17:50-18:00 问答环节

闭  幕

18:00-18:15
主持人：水利部国际经济技术合作交流中心副主任朱绛

共同主持人：丹麦环境部亨利克·迪森

18:30-20:00 中欧水资源交流平台招待会



Agenda of China Europe Water Platform
High-Level Dialogue Meeting

Zhengzhou, 24 September 2012

1.INTRODUCTION

Chair: Mr. Gao Bo, Director General, Department of International Cooperation, 
Science & Technology, Ministry of Water Resources (MWR), P. R. China
EU Co-chair: Mr. Jacob Møller Nielsen, Head of Department, Ministry of 
Environment, Denmark

14:30-14:50
Welcome address, H.E. Ms. Ida Auken, Minister of Environment, Denmark
Welcome address, H.E. Mr. Markus Ederer, EU Ambassador to China
Welcome address, H.E. Mr. Chen Lei, Minister of Water Resources, P. R. China

2.POLICY DIALOGUE AND SIGNING CEREMONY OF
CEWP 2012-2015 WORK PROGRAMME

14:50-15:00
Practices, Effects and Challenges of Implementing the Strictest Water Resources 
Management System in China by Mr. Chen Mingzhong, Director General, 
Department of Water Resources, MWR, P. R. China

15:00-15:10
The Portuguese Successful Case of Implementing and Managing Water and 
Sanitation by Mr. Pedro Afonso de Paulo, Secretary of State for Environment and 
Spatial Planning, Portugal

15:10-15:20
Implementation of Water Framework Directive in Hungary by Mr. Péter Kovács, 
Deputy State Secretary for Water, Hungary

15:20-15:30
Signing of CEWP 2012-2015 Work Programme by Minister Chen Lei and Minister 
Ida Auken

15:30-15:45 Break

3.RESEARCH DIALOGUE

Chair: Mr. Jin Hai, Vice President of Development Research Center, MWR, P. R. 
China
EU Co-chair: Ms. Sonia Phippard, Water Director, the UK

15:45-16:00
The Focuses and Application Ways of EU Research Fund Supporting Cooperation 
between EU and China by Mr. Lars Skov Andersen

16:00-16:10
Progress and Outlook of Water Science and Technology in China, by Mr. Wu 
Hongwei, Deputy Director General, Department of International Cooperation, 
Science & Technology, MWR, P. R. China

16:10-16:25
The Aqueduct project and corporate water risk tool, including our in-depth 
analysis of risk in the Yellow River basin, by Ms. Betsy Otto, World Resources 
Institute



16:25-16:35

Research Projects Undertaken and Interests for Future Joint Research Projects 
(focusing on water resources management) by Mr. Wang Hao, Academician of 
Chinese Academy of Engineering, and Director of the Dept. of Water Resources, 
China Institute of Water Resources and Hydropower Research 

16:35-16:45
Research Projects Undertaken and Interests for Future Joint Research Projects 
(focusing on river health assessment) by Mr. Jiang Xiaohui, Division Director of 
Yellow River Inistritute of Hydraulic Research

16:45-16:50 Introduction to PDSF by Chris Brown, Head of PDSF Secretariat

16:50-17:00 Questions and comments

4. BUSINESS DIALOGUE

Chair:  Mr. Feng Yulu, Secretary General of China Water Enterprises 
Confederation
EU Co-Chair: Ms. Irene Giner-Reichl, Austrian Ambassador to China

17:00-17:10
Water Sector Companies in China and Cooperation Interests by Mr. Gu Hongbo, 
President, China Water Enterprises Confederation

17:10-17:20
EU Blueprint background and rationale and existing EU Water legislation, by 
Palle Lindgaard-Jørgensen, DHI, PDSF II Expert

17:20-17:40

Performance of various types of Chinese water enterprises （5mins each）
Construction: by Mr. Yan Zhiyong, Vice Chairman of Board, China Power 
Construction Corp. 
Hydropower: by Mr. Ding Shuangyue, General Manager, Xinhua Hydropower 
Investment Corp.
Water Affairs: by Mr. Liu Zhenghong, General Manager, China Water Investment 
Corp.
Desalination: by Mr. Guo Youzhi, Secretary-General, China Desalination 
Association

17:40-17:50

The business sectors’ expectations to the CEWP, by Mr. Simon Spooner, Atkins, 
Acting Chair of the Water Technologies Group, EU Chamber of Commerce
Opportunities for small and medium size enterprises, by Mr. Jens Holst Nielsen, 
Confederation of Danish Industries

17:50-18:00 Questions and Comments

5. CLOSING

18:00-18:15

Mr. Zhu Jiang, Deputy Director-General of the International Economic and 
Technical Cooperation and Exchange Center, MWR, P. R. China
Mr. Henrik Dissing, Head of CEWP Secretariat, EU (Ministry of Environment, 
Denmark)

18:30-20:00 Reception


